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Vpis na študij gradbeništva je nehal upadati
 

02.10.2017  12:10

Na ljubljanski in mariborski gradbeni fakulteti zaznavajo večje
zanimanje za vpis na študij gradbenih smeri. To pripisujejo boljšim
razmeram v slovenskem gospodarstvu in gradbeni panogi. Pogrešajo pa
aktivnosti države za povečanje prepoznavnosti in priljubljenosti študija
na tehniških fakultetah.

VASILIJ KRIVEC

Na gradbenih fakultetah v Ljubljani in Mariboru študijskih programov občutneje ne
spreminjajo, ampak se sproti prilagajajo tako potrebam kot tudi številu vpisanih
študentov. Podatki o vpisu za obe fakulteti še niso dokončni, saj vpis do konca
redakcije še ni bil končan, so pa dovolj, da lahko zaznamo pozitivne smernice.
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V Ljubljani za malenkost več brucev kot lani

Na Fakulteto za gradbeništvo in geodezijo Univerze v Ljubljani (FGG) se bo
letos prvič vpisalo 192 študentov, še 40 študentov bo prvi letnik ponavljalo. Na to
fakulteto se je vpisalo devet študentov več kot lani, leta 2015 pa se je vpisalo 205
študentov. V preteklih letih so imeli v prvem letniku razpisanih 260 študijskih mest,
letos so število zmanjšali na 235.

»Na podlagi vpisnih številk in odzivov iz letošnjih informativnih dni in dneva odprtih
vrat lahko sklepamo, da se je osip vpisa na našo fakulteto ustavil, ne moremo pa
napovedati, ali se bo v prihodnjih letih hitro povečal,« nam je povedal dekan
FGG Matjaž Mikoš, ki opozarja ne le na število vpisanih študentov, ampak tudi na
kakovost njihovega znanja. Mikoš pri tem opozarja, da bi morala država usmerjati
mlade v poklice s področja naravoslovja, tehnike, inženirstva in tehnologije.

Dodajmo še, da je bilo na FGG v predkriznih letih skupaj vpisanih med 1.600 in 1.700
študentov, lani pa le še 670, pri čemer se je število študentov na Univerzi v Ljubljani
zmanjšalo s 60 tisoč na 40 tisoč.

Na dodiplomskem študiju gradbeništva letos večjih novosti ne bo, program
prilagajajo sproti, dekana Mikoša pa skrbi, da letos usmeritve geotehnika in
hidrotehnika zaradi premajhnega zanimanja morda ne bodo izvajali.

Višja konjunktura, več vpisa

Na Fakulteti za gradbeništvo, prometno inženirstvo in arhitekturo Univerze v
Mariboru (FGPA) se je letošnje študijsko leto v prvi letnik vpisalo 120 študentov, kar
je za 11 odstotkov manj kot lani, vendar podatki še niso povsem dokončni in bodo
znani šele sredi oktobra. Povečal se je vpis na visokošolski strokovni program
gradbeništvo in študij gospodarskega inženirstva, medtem ko je vpis na program
arhitektura upadel, a kljub temu še vedno ostaja najbolj priljubljena smer.

V Mariboru opažajo, da je vpis na njihovo fakulteto odsev konjunkture gradbeništva v
Sloveniji in upada natalitete. Del študentov se vpisuje na nove zasebne visoke in višje
šole na področju gradbeništva in prometa. Zaradi krize v preteklih letih so predvsem
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pri študijskem programu gradbeništvo zaznali precejšen upad vpisa, kar pa ni vplivalo
na kakovost študija in znanja diplomantov. V zadnjih petih letih se je zelo spremenila
nacionalna sestava vpisanih študentov, rast zaznavajo predvsem na magistrskih
študijskih programih, kamor se je letos vpisalo 48 tujih študentov.

Fakulteta veliko pozornost posveča uvedbi sodobnih informacijskih tehnologij v
gradbene procese, zlasti tehnologijam za informacijsko modeliranje v gradbeništvu
(BIM). Je ena izmed pobudnic ustanovitve Slovenskega združenja za informacijsko
modeliranje v gradbeništvu. Na BIM bo glavni poudarek mednarodnega magistrskega
študijskega programa IT in AEC, ki ga bodo izvajali z irsko univerzo v Corku.

Drugače pa so v zadnjih letih akreditirali predmete iz trajnostne arhitekture in
gradbeništva, pri čemer obe panogi povezujejo, da lahko rešujejo tudi kompleksnejše
primere, kar jim povečuje prepoznavnost tudi pri slovenskih podjetjih in inštitucijah.
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